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PROTOKÓŁ  Nr XXIV/2016  

sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

odbytej w dniu  13 września   2016r. 

 

Stan Radnych Rady Miasta             -   21. 

Liczba Radnych obecnych na sesji  -  20. 

 

Nieobecny  radny p. Władysław Krzyżanowski.  

 

W obradach sesji Rady Miasta udział wzięli: 

Listy obecności w załączeniu do Protokołu. 

Obrady rozpoczęto   15
00

,  zakończono  o godzinie  15
25

. 

 

Punkt 1 

 Otwarcie sesji . 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  dokonał otwarcia XXIV sesji Rady 

Miasta, zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie 

gminnym  / t.j.  z 2016 r. Dz. U. poz. 446 / wypowiadając formułę „Otwieram XXIV sesję 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”. Następnie przywitał serdecznie zaproszonych gości oraz 

wszystkich przybyłych na obrady. 

 

W obradach udział wzięli: 

1. p. Jerzy Bauer    - Burmistrz Miasta, 

2. p. Zbigniew Chrupek   - Pierwszy Zastępca Burmistrza Miasta,  

3. p. Bożena Szostak  - Sekretarz Miasta  

4. p. Anna Wilczyńska   - Skarbnik Miasta, 

5. p. Magdalena Szczapa  - Radca Prawny  

6. p. Adam Radomski    - Doradca BM  

7. p. Dorota Ambroziak   - Dyrektor Wydz.  OS 

8. p. Rafał Zęgota  - Dyrektor  Wydz. OP 

9. p. Daniel Choinka       - Dyrektor Wydz. RG 

10. p. Zdzisław Sienicki   - p.o. Komendant Straży Miejskiej   

11. Przedstawiciele mediów lokalnych.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  stwierdził, że na stan 21 Radnych, 

obecnych na sesji  jest 20 Radnych w związku z powyższym podjęte uchwały będą 

prawomocne.    

 

 



Punkt 2  

Informacja o  porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poinformował o tym, że w dniu   

9 września 2016r. na jego ręce  wpłynął  wniosek Burmistrza Miasta  o zwołanie sesji Rady 

Miasta w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym z porządkiem obrad, który 

Państwo radni otrzymali.  

Rada Miasta  może wprowadzić zmiany do  porządku obrad bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady, jednak w przypadku sesji zwołanej w wyżej wymienionym 

trybie  wymagana jest zgoda wnioskodawcy czyli  w tym  przypadku Burmistrza Miasta.   

Nie zgłoszono uwag ani wniosków do Porządku obrad.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Ostrowskiemu 

na realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa i przebudowa drogi powiatowej nr 

2638W na odcinku Ostrów Mazowiecka – Stara Grabownica”. 

4. Podjęcie uchwał:  

a/  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 

b/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka 

na lata 2016-2023. 

5. Zakończenie obrad. 

 

 

Punkt 3 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Ostrowskiemu na 

realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa i przebudowa drogi powiatowej nr 2638W na 

odcinku Ostrów Mazowiecka – Stara Grabownica”. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przypomniał, że Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

podjęła uchwałę intencyjną dot. współudziału w rozbudowie ul. 63 Rok. Inwestorem tego 

zadania jest Powiat Ostrowski. Powiat Ostrowski do dnia 15 września br. zamierza złożyć 

wniosek  o dofinasowanie tego zadania do programu  przebudowy dróg lokalnych. 

Partycypowanie w rozbudowie drogi wynika z tego, że ww. droga  przebiega przez miasto  

i przez gminę Ostrów Mazowiecka.  Dzięki temu, że zadanie będzie realizowane w ramach 

partnerstwa samorządów zwiększają się szanse wniosku  na dobra ocenę. Jeśli wniosek 

otrzyma 50 % dofinansowania to pozostałe 50%  kosztów rozbudowy drogi na terenie miasta 

będzie sfinansowane po połowie  przez samorząd miejski i powiatowy. Burmistrz Miasta  

p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że aby spełnić wymogi formalne wniosku  niezbędna jest 

umowa zawarta między Starostą i Burmistrzem, w tym dot. finansowania również w 2017r.  

W związku z tym  niezbędne  ujęcie tego zadania w wieloletnim planie finansowym miasta. 

Dodał, że zaistniała konieczność  wprowadzenia autopoprawki do projektu uchwały 



polegającej na zmianie nazwy zadania.  Nazwa powinna brzmieć: „Rozbudowa drogi 

powiatowej nr 2638W na odcinku Ostrów Mazowiecka – Stara Grabownica”. Podkreślił, że w 

sprawie konieczności zmiany nazwy zadania w dniu wczorajszym do Urzędu Miasta wpłynął 

mail ze Starostwa Powiatowego.  

 Następnie Burmistrz Miasta  p. Jerzy Bauer   przedstawił proponowane zmiany  

w budżecie miasta to jest wprowadzenie kwoty 5 tys. zł. na realizację projektu przez MOPS.  

 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman przedstawiła opinię komisji. Komisja w głosowaniu  

7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przestawionym kształcie z uwzględnieniem 

autopoprawki.  

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał czy  na omawiane 

zadanie jest sporządzona dokumentacja.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  poinformował o tym, że cała dokumentacja jest 

przygotowana. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska wyraził nadzieję, że w takiej 

sytuacji odpowiednie służby miejskie przeanalizowały projekt na odcinku od ul. 

Warszawskiej aż do  końca zabudowań na terenie miasta. Radny podkreślił, że ten odcinek 

drogi wymaga wielu regulacji szerokości pasa drogi. Zapytał czy  sprawy te zostały 

załatwione. Zapytał czy mieszkańcy nie będą mieli problemów z ruchem pojazdów do 

przedsiębiorstwa, które funkcjonuje na tej ulicy.  

 Pierwszy Zastępca  Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wyjaśnił, że konsultacje 

spraw, które mogły być poddane konsultacjom były prowadzone. Poinformował o tym, że  

w Urzędzie Miasta znajduje się pierwsza  koncepcja zadania, która uległa niewielkim 

zmianom,  i można się z nią zapoznać.  Poinformował o tym,  że ul. 63 Rok  na odcinku od ul. 

Traugutta do skrzyżowania z ul. Warszawską będzie ulicą jednokierunkową. Podobnie 

jednokierunkowy będzie odcinek od ul. Traugutta do ul. Warszawskiej. Decyzja  

o wprowadzeniu ruchu jednokierunkowego na ww. odcinkach spowodowana została 

problemami z własnością gruntów. Rozwiązany zostanie problem  zastoiska wody poprzez 

wykonanie kanalizacji deszczowej. Rozbudowa drogi nie będzie kolidowała z istniejącą 

zabudową, np. przez zwężenie pasa drogowego.  Na odcinku od  skrzyżowania z ul. Traugutta  

jest już wystarczająco szeroko, aby wybudować chodnik.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał czy na odcinku od ul. 

warszawskiego do ul. Traugutta będzie chodnik. 

 Pierwszy Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek wyjaśnił, że na tym 

odcinku nie będzie chodnika, odcinek ten stanowił będzie ciąg pieszo – jezdny.  

 Dyrektor Wyd. RG p. Daniel Choinka potwierdził, że będzie to ciąg pieszo jezdny bez 

chodnika.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska uznał że nie jest dobrym 

rozwiązaniem stworzenie na drodze powiatowej, po której kursują autobusy ciągu pieszo –

jednego. Uznał, że zapewne mieszkańcy nie będą zadowoleni z takiego rozwiązania.  

Stwierdził, że  wiele lat temu mieszkańcy budujący ogrodzenia odsuwali się od ulicy bo mieli 

informacje,  że  będzie budowana ulica  wraz z chodnikami.  Podkreślił że w tamtym rejonie 

nie ma sytuacji, aby była konieczność rozbierania budynków w celu budowy drogi.  Radny 

uznał, że  ustanowienie drogi jednokierunkowej  może być rozwiązaniem do przyjęcia ale  

zaapelował o rozważenie budowy chodników ponieważ jest to droga licznie uczęszczana 



przez dzieci i młodzież idącą do szkoły. Radny uznał, że niewłaściwym jest wydanie wielu 

milionów złotych na pobudowanie ok. 200 m ciągu pieszo jezdnego, po którym jeżdżą 

autobusy i nie wybudowanie tam chodnika.  Radny  stwierdził, że Wydział Budownictwa 

Starostwa Powiatowego nie powinien zaakceptować takiego rozwiązania.  Radny uznał, że 

chodnik na tym odcinku jest bardzo ważny. Podkreślił, że ciąg pieszo – jezdny powinien być 

stosowany w wyjątkowych sytuacjach tam gdzie nie można  wprowadzić innego rozwiązania. 

Radny uznał, że należy te kwestie poddać dyskusji w Starostwie.  

 Radny p. Andrzej Pęksa poprał wypowiedź przedmówcy. Dodał, że część ogrodzeń 

jest już wybudowana w odpowiedniej odległości i jeśli cofnięte zostałyby pozostałe to droga 

miałaby odpowiednia szerokość, aby wybudować chodnik.   

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że w Starostwie nie było problemu  

z zatwierdzeniem dokumentacji. Dodał, że przy tym zadaniu nie można było skorzystać z tzw. 

spec ustawy, bo wymaga ona co najmniej 10 m szerokości pasa drogowego. Uznał, że teraz 

nie  jest odpowiedni czas na dokonywanie zmian w dokumentacji. Uznał, że  jeśli zadanie 

uzyska pozytywną decyzję co do dofinansowania i będą możliwości dokonania zmian to 

władze miasta wspólnie ze Starostą jeszcze raz się nad sprawą pochylą. Dodał, że  nowe 

rozwiązania wymagałyby  dużej otwartości właścicieli działek na dobrowolne wydzielenie z 

nich odpowiedniego terenu na poszerzenie ulicy.     

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska uznał, że jest to zadanie  ważne  

i wymagające dużego wysiłku finansowego miasta. Dodał, że nie można doprowadzić do 

sytuacji takiej, że   miasto wydatkuje  na ten  cel 500 tys. zł.  i spotka się z krytyką zadania.  

Radny uznał, że przy drodze jednokierunkowej chodnik może mieć szerokość 1m – 1,2 m.  

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz  w imieniu mieszkańców  ul. Surowskiego wniosła  

o budowę  tej ulicy. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  nawiązując do omawianego punktu porządku obrad   

podkreślił, że wszelkie formalności muszą  być dopełnione.  Poinformował o tym, że przez 

brak odpowiedniej uchwały Powiatu Makowskiego Zarząd Województwa Mazowieckiego nie 

mógł rozpatrzeć  wniosku dot.  RIT.  Nawiązując do  rozbudowy  ul. 63 Rok uznał, że trudno 

polemizować z koniecznością budowy chodnika. Zadeklarował ponowne  zajęcie się sprawą. 

  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska stwierdził, że mieszkańcy ul. 63 

Rok od lat czekają na chodnik.  

  

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

W związku  z powyższym  Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał pod głosowanie  

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Ostrowskiemu na 

realizację zadania pod nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2638W na odcinku Ostrów 

Mazowiecka – Stara Grabownica” wraz z autopoprawką .  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym 

20  głosami „za”,  przy 0  głosach  „przeciw” przy 0  głosach  „wstrzymujących się”, 

podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/172 /2016 



w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Ostrowskiemu na realizację zadania pod 

nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2638W na odcinku Ostrów Mazowiecka – Stara 

Grabownica”. 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

Punkt 4  

a/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 

b/ Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Ostrów Mazowiecka na lata 2016-2023. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego 

radna p. Beata Herman przedstawiła opinię komisji. Komisja w odrębnych głosowaniach 7 

głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała oba projekty uchwał w przestawionym kształcie wraz  

z autopoprawką.  

Brak głosów w dyskusji.  

W związku  z  brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych 

poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2016 rok  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym 

20  głosami „za”,  przy 0  głosach  „przeciw” przy 0  głosach  „wstrzymujących się”, 

podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/173 /2016 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał pod głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 

lata 2016 – 2023 wraz z autopoprawką.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym 

20  głosami „za”,  przy 0  głosach  „przeciw” przy 0  głosach  „wstrzymujących się”, 

podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/174/2016 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka  

na lata 2016 – 2023 

Uchwała w załączeniu do Protokołu. 

 

 



Punkt 5 

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  poinformował o tym, że porządek 

obrad został wyczerpany a następnie zamknął  obrady XXIV-tej  sesji Rady Miasta w Ostrowi 

Mazowiecka. 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

/-/ Zbigniew Krych 

 

sporządziła: 

Izabela Rejniak  

Kierownik Biura  


